
nek. A tarajos kd
zdnseg egyebkent 
inkabb a durvabb 
nappali muszak 
nota it kedvefte. " 

Az Aurora es a Prosectura utan iden a Hetktizna
PI CSAI6dasok is bettiltl tizedlk eletevet. Az ev 
eleJen megJelent Szelstidal cimii album, vala· 
mint a Jublleum kapcsan Hartmann Kristof be
szelgeten a pecsl punk csapat egylk vezeralak
Javal, Megyeri Ferenccel. Az oszre terve

zett Punkcirkusz 
turne hogyan suit el? A tavalyi evben ket lontos esemeny 

tOrten! a zenekar eleteben, a Ludd tabor
nok anyag megjelenese es egy komo
lyabb kettos tagcsere. Mik a tapasztala
tok, hogyan vall be az anyag es a ket uj 
ember? 

"A kef uj embert a Szigeten dobtuk be a 
mefyvizbe es azota is veliink vannak. Sze· 
rintiink es a kdzdnseg szerint is jot beillesz
kedtek a zenekarba. A lemez ugyanolyan 
jot fogyott, mint a Hangulaljelentes vagy a 
Johnny. " 

Hogyan sikerult a debutalas a Szige
ten? 

"A Wanted szinpadon jatszottunk, tdbb 
ezer ember elott. Altalaban a Szigetes buli
jaink jot sikeriifnek. Egy-egy turneallomasra 
csak a kdrnyekbeliek jdnnek el. 
A Szigeten van /ehetoseg arra, 
hogy az orszagbol mind dssze
jdjjenek azok az emberek, akik 
szeretik a zenenket. " 

Nem gondoltatok arra, hogy 
egy ilyen Szigetes fellepest 
koncertlemezre rogzitsetek? 

"Nem, mert most lesz a 10 
eves sziiletesnapi koncertiink, 
ebbol keszitiink egy koncertaf· 
bumot. A buli aprilis 30-an lesz a 
Hard Rak Cafeban, Pecsett. 
Vendegzenekarokat is hivtunk, a 
Konfliktot Szlovakiabol es a Ba· 
rackat Pestrof. A kiadovaf ugy 
egyeztiink meg, hogy errol ke
sziil egy felvetef, ami musoros 
kazettan es CO-n is megjelenik. 
Az utolso koncerteken mar ko
mofyan szorolapoztunk es az 
utobbi idokben efegge vissza
vettiink a koncertezesbol is, 
hogy ez az atka/om mine/ na
gyobb durranas /egyen, ne csak 
egy megszokott koncert. " 

Mekkora a pecsi kozonsege
tek? 

"Tdbbszaz fo. A klubbulik sze
rencsere rendszeresen telthazasak a Rak
ban es azok voltak a Gyarban is. " 

Terveztek-e ut6munkakat a koncerta
nyagon? 

"Kiifdn savokra fognak menni a hangsze
rek, a Teve-Soundban vegezziik majd a ki
sebb kiigazitasokat. A Hangulaljelentesen 
volt m!hany nyers koncertfefvetef, ami efeg 
betegiif szol. Most megprobafunk egy jol 
kevert anyagot kihozni." 

Milyen n6takat terveztek ni? 
"6-8 eves notak is elokeriilnek majd az uj

abbak me/lett. 35-36 nota lesz a bulin. " 
Mennyi kerul ebbol majd a lemezre? 
"Mine/ tdbbet szeretnenk. Meg a dupla al

bum dtlete is felmeriilt, hamarosan targya
lunk is errol a kiadoval. " 

A Ludd tabornokot, ami vegul is egy 
punk opera volt, adtatok mar elo egyben 
is vagy csak n6takat jatszottatok r61a? 

"Mindig csak nehany notal jatszunk, elv
egyitve a tdbbi kdze. De az dtfet jo, meg le
het, hogy erre is sort keritiink. A visszajel
zesek afapjan tetszett a keret az emberek-
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"T efen indu/f e/ vegiif is, decemberbeR 
volt 6-8 koncert. A turne fofytatodott most 
februar-marciusban is. A pesti a/lomas is 
februarban volt peldaul. Ezaltal jobban szet 
volt tagofva most ez a turne. " 

A pesti Punk Karacsonyon miert nem 
leptetek lei? 

"A Punkcirkusz valamelyik allomasa zaj
lott eppen. Egy-egy koncert erejeig marad
tunk csak ki mi is es a Prosectura is a fur
nero/. 1/yenkor szinte egyaltalan nem jat
szunk dnallo koncertet, hiszen az elvonna a 
turnerol a figyefmet, ami nem fenne fair. " 

Ki ment meg erre a turnera rajtatok es 
a Prosecturan kivlil? 

"Aurora nem volt iden, a Rozsaszin Pitt-

bull jdtt es egy kom/6-manfai csapat. " 
Mennyire erzodott, hogy az Aur6ra 

nem ment veletek? 
"Debrecenben az Auroranak nagy tabora 

van, raadasul a plakatozas sem volt tdkele
tes, ott sokkal kevesebben voltak, mint ta
vafy, de a tdbbi he/yen igazan nem erzoddtt 
ez. A harom vezeto punkbanda nagyjabol 
egyforma nagysagu kdzdnseget vonz, ket 
banda kiesese biztos komoly ervagast je
fentene, de igy nem volt visszaeses. " 

Eleg hamar kijott a Szelsodal lemez a 
ludd ulan. Nem lett volna erdemes varni 
meg egy kicsit? 

':4 Ludd nem dnallo anyag, hanem a ra
jongok kivansagara jdtt ki, mint regi demo
notakat tartalmazo, specialis keretbe fog/aft 
valogatas. Az elozo dnallo anyag ota majd 
kef ev felt el, ugyhogy itt volt mar az ideje 
ennek az albumnak." 

A legut6~bi interjuban is sz6 volt mar 
Pozsonyi Adammal, azaz Buc6val, a Ge
cizok frontemberevel kapcsolatos ellen
tetetekrol. Az uj albumon egy n6tat (Buci 

Maci) is szenteltetek neki. Nem 
gondoltatok arra, hogy ez ujabb 
olaj a tazre? SzCisOdal 

"A Ludd utan o kezdett veliink 
fogfafkozni ismet. Odaig jutott, 
hogy egy szamot is irt Anarchia a Diakszi
geten cimmel. Ez kabe arrol szol, hogy az 
dsszes sznob nyalas hiilyegyerek PiCsara 
jar a Szigeten, ami nem egeszen igy van. 
Mi oriilnenk a legjobban, ha szazezren tom
bolnanak erre a zenere. Folyamatosan cik
keket jelentet meg rolunk a fanzinejeben, 
nem tud leszallni rolunk. Egyebkent nem 
annyira jelentos a srac, csak gondoltam, 
hogy valahogy megis reagaljunk. " 

Erre a n6tara mar jolt tole reakci6? 
"Az az igazsag, hogy nem vagyunk napi 

kapcsolatban egymassal. Pont holnap me
gyek egy radiomusorba, amelyiknek a ve
zetoje joban van a Bucoval. Ketoras musor 
/esz, biztos ez is szoba keriil. Egy do/got 
nem ertek. Ha valaki ennyire szines egyeni
segnek, kiildnleges embernek tarija magat, 
mint o, akkor miert ragaszkodik a punk 

jelzohdz. Volt szerencsem beleolvasni vala
melyik ujsagban a kesziilo punk konyvebe. 
Eleg furcsa modon tala/ dolgokat, a punk
skinhead ellentet szerinte peldaul egy 
szimpla noiigy miatt robbant ki. " 

Nem o az egyetlen, aki kapott a 
Szelsodalon. A jelenkori magyar minisz
terelnok is kapott egy n6tat (Viktor). 

"Az nem olyan durva kritika szerintem. A 
regebbi szamainkhoz, peldaul a Csurkas
hoz kepest sokat finomodott a hangnem." 

Mi a finomodas oka? Elegedettebbek 
vagytok vagy kerulitek a balhet? 

"Ennek az eletfilozofiam az aka. Az 
eroszakkal az eroszak ellen dolog nem mu
kddik mar nafam. Nem erdemes valakit 
olyan elesen tamadni, mert az ujabb 
eroszakot sziil. " 

Miert lett Szelsodal a lemezcim? 
"Ez egy szojatek. Van aki a szelsobalra 

asszociaf rota. A cimado nota a varas pere
merol szol. Amennyire a punk szelsoseges 
mozgalom, annyira vannak szelsoseges 
dolgok nafunk is. Az anarchizmust en a ba-

/oldalhoz sora/om, ha vafahova tartozik a 
punkmozgalom, akkor inkabb a balofdalon 
van, mint a jobbon." 

Anarchista zenekar a PiCsa? 
"Vannak ifyen vonasok egyertefmuen, de 

nem szeretnem egyik mozgalom melle sem 
besorolni magunkat. Nem szeretnek dog
matikusan semmilyen pofitikai mozgafmat 
kdvetni. Pr6baltak kiildnfele csoportok ·pel
dauf a BAT, az Anarchista Halo- beszervez
ni minket, es egy-egy bulira el is mentiink, 
de teljesen nem afltunk be sehova. " 

Az elozo anyagot a Music Empire he
lyett a Rockworld gondozta. Ennyire ele
gedettek voltatok a munkajukkal vagy 
mas oka is volt, hogy nem mentetek 
vissza a korabbi ceghez? 

"Eiegedettek vagyunk, jot fogy az anyag, 
nem probalnak minket atverni. A Music Em
pire nagyban fiigg a Universaltof, akik vi

szont sok mindenbe, foleg a 
szdvegekbe beleszoftak, 
amit en nagyon nehezen vi
selek el. A Szelsodal esete
ben kef dal kifogasoltak, az 
egyik a Viktor volt, a masik a 
Kisgizda. A Viktornal azt ja
vasoltak, hogy enekeljiink 
Vackort ... " 

A Kisgizda val6s elme
nyen alapul? 

"Nem feltetfeniil van min
dig konkret sztori, ez a nota 
is inkabb csak egy kisebb 
fricsk~. Valos a/appal inkabb 
az Arvacska rendefkezik. 
Ahogy az elejen elmondjuk, 
az alkohol 61, butit es nyo
morba ddnt. Ez nem azt je
lenti, hogy antialkoholistak 
lennenk, sot. Viszont tenyleg 
nagyon sok csaladot az al· 
kohof tesz tdnkre." 

Van olyan n6ta, amit 
meg szivesen kiemelnel a 
lemezrol? 

"A klip az Uj Germinalra 
kesziil, ez nem egy humoros 
nota. Ezen a kornyeken egy 

banyabezaras, amirol a nota szof, cseppet 
sem humoros dolog. A Mecsek videken ez 
volt a fo iparag, most nemreg viszont az 
uta/so banya is bezart. 6-8 even be/ii/15-20 
ezer ember vesztette el az allasat. " 

Dolgozott valamelyikotok a banyak va
lam~lyikeben? 

"En egy rdvid ideig a sereg elott banyafa
katos voltam az uranbanyaban. Nines Kom
lon olyan csalad, amelyik ne lett volna kap
csofatban a banyavaf. Komfon hatalmas a 
munkanelkiiliseg." 

Milyen tervek vannak meg a nagy bulin 
kivu I? 

"Van egy osztrak turnenk, egy koncertiink 
Papan, meg a koncert efott. Lett vofna ket 
szlovakiai datum is, de ez iitdtte volna a ju
bileumi koncertet, ezert kenytelenek val
funk ezeket lemondani. Egy-egy koncert 
lesz majusban, es nyaron jdnnek a nagy 
fesztivafok." 

Milyen erzes "veteran punknak" lenni? 
"Mien, azok vagyunk? Nem gondolkod

tunk meg soha az egyiittes efetkoran." • 


